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| Komentarz miesiąca
Szanowni, Drodzy Mieszkańcy, 
Minąt pierwszy rok mojej kadencji 

jako burmistrza. To dobry moment, 
żeby się przyjrzeć temu co udato się 
nam zrobić, a co jeszcze przed nami. 
Obszerne sprawozdanie z pierwsze
go roku działalności mojej, Urzędu 
i Rady Miasta przedstawię Państwu 

w  styczniowym Echu Puszczykowa. Pozwólcie Pań
stwo, że dzisiaj podzielę się tylko kilkoma refleksjami,

Inwestycje. Sądzę, że ich bilans jest w  tym roku 
dodatni. Mimo wielu tzw. obiektywnych przeszkód 
(braki lub błędy w  istniejących dokumentacjach .tech
nicznych, gwałtowna zwyżka cen na materiały budow
lane, kurczący się rynek pracy itd.) prawie wszystkie 
zaplanowane na rok 2007 przedsięwzięcia drogowe 
są na ukończeniu. Oddanie do użytku najważniejszej 
z nich, - ulicy Poznańskiej, zostaje trochę odsunięte 
w  czasie. Odnotowane, dostrzegane również przez 
mieszkańców usterki wymagają jeszcze poprawy. Dla
tego aneksowano umowę z wykonawcą i wstrzymano 
końcową płatność. Z punktu widzenia płatnika, odło
żenie zakończenia inwestycji do wiosny jest w  pełni 
uzasadnione i akceptowane. Z punktu widzenia miasta 
i mieszkańców pozwoli na rzeczywiste przetestowanie 
jakości nawierzchni przy normalnej eksploatacji.

Spośród rem ontów  cieszą wymienione okna 
i wygląd ocieplonego i otynkowanego budynku szkół 
w  Puszczykówku. Skromny budżet nie pozwolił na 
przeprowadzenie podobnych prac w  szkole przy 
ul. Wysokiej. Wykonano w  niej tylko naprawy cen
tralnego ogrzewania i kanalizacji w  stołówce szkolnej. 
Termomodernizacja i tynkowanie zostały zaplano
wane na rok 2008, na który to  cel Miasto ubiega się
o preferencyjną pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.

W celu rozszerzenia funkcji dokonano adaptacji po
mieszczeń w  budynkach Urzędu Miejskiego. Przestrzeń 
Pałacu Ślubów przy ul Podleśnej 17, od połowy roku 
jest dodatkowo wykorzystywana jako miejsce spotkań 
z kulturą. W magistracie natomiast zaadaptowano na 
cele biurowe poddasze oraz przebudowano hol bu
dynku głównego organizując w  nim punkt informacyj
ny dla mieszkańców. Uroczyste otwarcie biura obsługi 
mieszkańców nastąpi na początku stycznia 2008.

Ład, porządek i bezpieczeństwo wiążą się 
z: nieustającą walką o respektowanie przepisów

dotyczących zachowań na ulicach lub w  lesie, utrzy
mywaniem w  czystości dróg i chodników oraz troską
0 tereny zielone i przestrzeń publiczną.

Efekty rozpoczętych działań będą widoczne 
dopiero w  następnym roku. Tymczasem trwają 
przygotowania do zagospodarowania terenu sporto
wo - rekreacyjnego MOSIR-u oraz boiska przy ul. Jaro
sławskiej. Z myślą o ofercie rekreacyjnej dla wszystkich 
mieszkańców został zakupiony teren na zakolu Warty.

Nowy system segregacji odpadów jest obecniejednym 
z najskuteczniejszych rozwiązań w  Europie. Głównym ce
lem jest zmniejszenie zaśmiecenia miasta i przygotowanie 
do dyskusji na temat wprowadzenia podatku śmieciowe
go. Walka z wandalizmem i łamaniem przepisów prawa, 
w  tym wykroczeń na drogach, dopiero się rozpoczęła
1 będzie intensywnie prowadzona w  następnym roku. Dzię
ki wzmocnieniu szeregów straży miejskiej i porozumieniu 
z policją jest nadzieja na zdecydowanie lepsze przeciw
działanie wszelkim przejawom negatywnych zachowań.

Oświata, Kultura, Sport i Rekreacja.
Okazuje się, że nawet w  skromnych warunkach lo

kalowych i przestrzennych wiele przedsięwzięć się uda
ło: Puszczykowska Jesień Kulturalna w  Pałacu Ślubów, 
Dni Puszczykowa i Muzyka na Zakolu, wiele spotkań 
z kulturą w  Bibliotece Miejskiej, wspaniałe imprezy 
sportowe i pikniki rodzinne w  szkołach a także warszta
ty, koncerty młodzieżowe i inne imprezy okolicznościo
we. Potrzeby są ciągle bardzo duże. Dotyczą zarówno 
obiektów jak i jakości zaplecza technicznego. Dlatego 
szczególnie cenne wydaje się w  tym kontekście zaan
gażowanie szkół, które pozyskują środki zewnętrzne na 
informatyzację i nowe pracownie multimedialne.

Pomimo konkretnych osiągnięć chciałabym, by in
westycji w  Nowym Roku było zdecydowanie więcej 
i by realizowane były w  krótszym czasie. Zaproszo
na ostatnio do Serbii uświadomiłam sobie, że cza
sami nasze oczekiwania są zbyt duże. Przez pryzmat 
serbskich samorządów zobaczyłam, że Puszczyko
wo rozwija się wspaniale, a mieszkańcy mogą z tego 
rozwoju w  pełni korzystać. Odczułam, że mimo po
zornych napięć żyjemy w  Polsce komfortowo. Na 
nowo zrozumiałam, sens słowa „pokój", które na 
Bałkanach ma ciągle wartość ludzkiego życia. Po
zwólcie więc Państwo, że (nawet jeśli zabrzmi to  tro 
chę patetycznie) będę życzyła Wam w  Nowym Roku 
przede wszystkim pokoju: w  sercach, w  rodzinach, 
w  Polsce i na Świecie.l Małgorzata Ornoch-Tabędzka
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RA D A  M IASTA

| Z działalności Rady Miasta
Radni Rady Miasta Puszczykowa V kadencji ztoży- 

li ślubowanie 27 listopada 2006 roku. Tego samego 
dnia otrzymali zaświadczenia o wyborze na radnego 
i oficjalnie rozpoczęli działalność.

Do chwili obecnej. Rada V kadencji przyjęta po
nad 90 uchwał. Oprócz uchwat, pozwalających na 
właściwe i sprawne funkcjonowanie miasta i urzędu, 
a dotyczących np. podatków, finansów, regulaminów, 
planów zagospodarowania przestrzennego, Rada 
podejmowała również uchwały wyjątkowe. Do tych 
ostatnich należą m.in. uchwały przyznające tytuły ho
norowe: „Zasłużony dla Miasta Puszczykowa" nadany 
pani Krystynie Biateckiej-Pruszewicz I pośmiertnie panu 
W ito ldow i Frankowskiemu oraz „Honorowy Obywatel 
Miasta Puszczykowa" nadany prezes Stowarzyszenia 
Chateaugiron-Puszczykowo, pani Annick Vaultier. 
Wymienione uchwały, podejmowane po raz pierwszy 
w  historii miasta, pozwoliły wyróżnić i publicznie do
cenić obywateli naszego miasta oraz osobę promującą 
i wspierającą polsko -  francuskie wizyty mieszkańców 
Puszczykowa i miasta partnerskiego - Chateaugiron.

Również po raz pierwszy w  historii Puszczykowa 
Rada uchwaliła przyznanie nagród dla uczniów szcze
gólnie uzdolnionych. Dzięki temu dokumentowi m ło
dzi, utalentowani mieszkańcy naszego miasta otrzy
mali nagrody pieniężne. Tym samym Rada dostrzegła 
potrzebę wspierania rozwoju młodych sportowców 
i naukowców, doceniając ich talent oraz ciężką pracę 
nad doskonaleniem swoich umiejętności.

_________________________________■
Bardzo istotną uchwałą dla całej lokalnej społecz

ności było przyjęcie nowego Statutu Miasta Puszczy
kowa. Powyższy dokument, różniący się od poprzed
niego statutu m.in. wprowadzeniem (dla większej 
przejrzystości) załączników w  postaci Regulaminów j
Rady Miasta i Komisji Rewizyjnej, pozwala na utw o
rzenie Rad Osiedli jako jednostek pomocniczych.

Kolejnym, znaczącym postanowieniem Rady była 
uchwała, wyrażająca zgodę na nabycie terenu zako
la Warty. Miasto jako właściciel gruntu będzie mogło 
dowolnie decydować o przeznaczeniu tego urokliwe
go zakątka Puszczykowa, wykorzystując jego walory i 
krajobrazowe i rekreacyjne.

Z początkiem V kadencji powołana została Komi
sja Rewizyjna, trzy komisje stałe Rady Miasta Pusz
czykowa oraz jedna doraźna - Komisja Statutowa. .
Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta, która zajmuje się 
m.in. opiniowaniem dochodów i wydatków miasta 
oraz planowaniem jego rozwoju, spotkała się w  su- !
mie 30 razy. Również trzydziestokrotnie zwoływała :
posiedzenie Komisja Rewizyjna, która kontroluje dzia
łalność Burmistrza i gminnych jednostek organizacyj
nych. Komisja Spraw Społecznych spotkała się 21 razy, 
by rozpatrywać m.in. zagadnienia z zakresu ochrony 
zdrowia, bezpieczeństwa i pomocy społecznej. Pod
czas 19 spotkań Komisji Edukacji, Kultury i Sportu jej 
członkowie zajmowali się tematyką edukacji publicz
nej, kultury i kultury fizycznej. ■

Zaproszenie na sesję
Zapraszamy na sesję Rady Miasta Puszczykowa, która odbędzie się w  piątek, 28 grudnia br.

o godz. 17:00 w  sali sesyjnej Urzędu Miejskiego, ul. Podleśna 4. W  trakcie obrad podejmowana 
będzie uchwała, decydująca o kształcie przyszłorocznego budżetu.

Jednocześnie informujemy, że term iny posiedzeń Komisji Rady i term iny dyżurów radnych, znajdują się 
_______________ na tablicach ogłoszeniowych oraz na stronie internetowej miasta.__________________

| Dyżury dla mieszkańców

Dane adresowe ss?
Urząd Miejski
ul. Podleśna 4, 62-040 Puszczykowo 
tel. 061 898 37 00, fax 061 8133 31 72 
e-mail: um@puszczykowo.pl

www.puszczykowo.pl __________

Burmistrz Miasta
Małgorzata Ornoch-Tabędzka 
Poniedziałki 14.00 do 16.00 
Środy 8.00 do 10.00 
(prosimy o wcześniejsze 
umówienie się na wizytę)

Zastępca Burmistrza 
Anna Gonet 
Wtorki 13.00 do 15.00 
Środy 9.00 do 11.00

Sekretarz
Maciej Dettlaff 
Poniedziałki 13.00 do 15.00 
Środy 8.00 do 10.00

Przewodniczący Rady Miasta
Marek Błajecki 
marek.blajecki@wp.pl

Zastępca Przewodniczącego
Janusz Szafarkiewicz 
januszszafarkiewicz@wp.pl

Dyżury radnych
Każdy poniedziałek 
od 16.00 do 17.00 po uprzednim skon
taktowaniu się telefonicznie lub mailowo

Biuro Rady Miasta
tel. 061 898 37 34
e-mail: bartkowiak@puszczykowo.pl,
szostak@puszczykowo.pl

. ECHO PUSZCZYKOWA
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KOM U NIKAT

| Zalecenia Głównego Lekarza Weterynarii____________l
związane z ryzykiem zarażenia się wysoce zjadliw ą grypą p taków  od gołębi, kaczek i łabędzi 
przebywających w  parkach i ogrodach.

Główny Lekarz Weterynarii oceniając ryzyko za
grożenia grypą ptaków powodowane przez gołębie, 
kaczki i łabędzie obecne w  parkach i miejscach pub
licznych zaleca aby osoby, które znajdą padfego ptaka 
nie dotykały zwłok, lecz zgłosiły fakt znalezienia mar
twego ptaka odpowiednim służbom:
-  Pełnomocnik Burmistrza ds. OC 0-61 898 37 38, 

696 402 164,
-  Straż Miejska w  Puszczykowie 0-61 898 37 13, 

692 458 533,
-  Komisariat Policji w  Puszczykowie 0-61 813 31 93,
-  Powiatowa Inspekcja Weterynaryjna 0-61 868 97 19, 

691865662,
Lekarz weterynarii 0-61 813 39 61, 505954163, 
Państwowa Straż Pożarna w  Mosinie 0-61 813 23 33, 
0-61 879 80 10.

W  przypadku kontaktu ze zwłokami ptaków, nie 
należy dotykać rękoma twarzy i jak najszybciej dokład
nie umyć ręce wodą z mydłem.

Szczególną uwagę należy zwracać na dzieci ba
wiące się w  miejscach, gdzie mogą przebywać ptaki. 
Dzieci nie powinny karmić ptaków ani bawić się z pta
kami, należy natomiast dopilnować, aby myły dokład
nie ręce po powrocie do domu.

Z dotychczasowych badań wynika, że człowiek nie 
jest podatny na zakażenie wirusem wysoce patogen
nej grypy ptasiej i zarażenie może wystąpić jedynie 
w  przypadku stałego i bezpośredniego kontaktu 
z zarażonymi ptakami oraz nieprzestrzeganiu

odpowiednich warunków higienicznych (jak ma to 
miejsce w  przypadku zarażeń na terenie Azji). Dlatego 
ryzyko zarażenia, dla użytkowników parków i ogro
dów miejskich jest bardzo niskie, a przestrzeganie po
wyższych zaleceń minimalizuje je niemal do zera.

Bardziej narażone mogą być osoby pracujące 
w  służbach zajmujących się zbieraniem martwych 
ptaków, dlatego powinny one przejść przeszkolenie 
a także używać odpowiednich ubrań oraz rękawiczek 
w  trakcie wykonywania obowiązków związanych ze 
zbieraniem martwych ptaków.

W  celu systematycznego nadzoru w  parkach 
i ogrodach publicznych wszystkie padłe ptaki powinny 
zostać zebrane. Wszystkie łabędzie i kaczki podejrza
ne o chorobę powinny zostać przebadane w  kierun
ku obecności wirusa grypy ptaków, zaś w  przypadku 
gołębi badania powinny być przeprowadzone jedynie 
w  przypadku upadków grupowych.

Wytyczne G łów nego Lekarza W eterynarii dla 
hodow ców  drobiu

Główny Lekarz Weterynarii, biorąc pod uwagę ko
nieczność wprowadzania działań zapobiegawczych, 
mających na celu ochronę zdrowia ludzi i zwierząt, 
związaną z zagrożeniem wysoce zjadliwą grypą pta
ków oraz ograniczenie bardzo dużych strat ekono
micznych spowodowanych ewentualnym wybuchem 
choroby, przedstawia zalecenia umożliwiające sku
teczne zabezpieczenie gospodarstw oraz zmniejsze
nie ryzyka szerzenia się choroby. Głównym źródłem 
zagrożenia dla zdrowia ludzi i zwierząt (drobiu) są 
ptaki wolnożyjące, będące bezobjawowymi nosiciela
mi ptasiej grypy.

Objawy kliniczne ptasiej grypy u drobiu są mało 
charakterystyczne i zróżnicowane w  zależności od 
zjadliwości szczepu wirusa wywołującego chorobę, 
gatunku i wieku ptaków, zakażeń towarzyszących 
oraz warunków środowiskowych.

Główne objawy kliniczne wysoce zjadliwej grypy 
ptaków (HPAI) u drobiu to:
-  depresja;
-  gwałtowny spadek/utrata produkcji jaj;
-  miękkie skorupy jaj;
-  objawy nerwowe u ptaków;
-  zasinienie i obrzęk grzebienia i dzwonków;
-  silne łzawienie, obrzęk zatok podoczodołowych, 

kichanie;
-  duszność;
-  biegunka.
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KOM UNI i ift\m
Padnięcia mogą być nagte, bez widocznych ob

jawów. Śmiertelność może dochodzić do 100%. Przy 
zakażeniu wirusem grypy o niskiej zjadliwości mogą 
być objawy ze strony układu oddechowego (z reguty 
tagodne), depresja, biegunka, zmniejszona produkcja 
jaj u niosek. Zakażone ptaki wydalają duże ilości w iru 
sa z katem, w  wydzielinie z oczu i dróg oddechowych. 
Najbardziej prawdopodobnym źródłem zakażenia 
drobiu domowego jest bezpośredni lub pośredni kon
takt (woda do picia) z migrującymi ptakami dzikimi, 
zwykle ptactwem wodnym. Rozprzestrzenianie wirusa 
może następować również poprzez zanieczyszczoną 
paszę, sprzęt, środki transportu. Bardzo ważną rolę 
w  rozprzestrzenianiu wirusa grypy odgrywa człowiek. 
Rozprzestrzenianie z wiatrem cząstek i kropelek nie 
ma większego znaczenia.

Zalecenia Inspekcji W eterynaryjnej dla hodow 
ców drobiu:
-  ograniczenie kontaktu drobiu z dzikim ptactwem;
-  trzymanie drobiu w  pomieszczeniach zamkniętych 

lub na ogrodzonej przestrzeni pod warunkiem 
uniemożliwienia kontaktów z dzikim ptactwem 
(zastosowanie siatek ochronnych, zadaszenia);

-  przechowywanie paszy, w  tym zielonki w  pomieszcze
niach zamkniętych lub pod szczelnym przykryciem;

-  karmienie i pojenie drobiu wewnątrz budynków;
-  unikanie pojenia ptaków i czyszczenia kurników 

wodą ze zbiorników wodnych i rzek;
-  zgłaszanie lekarzowi weterynarii spadku nieśności 

lub nagłych, zwiększonych padnięć drobiu;
-  rozłożenie mat dezynfekcyjnych przed każdym 

wejściem do kurnika i każdym wjazdem na teren 
fermy/gospodarstwa oraz dezynfekcja pojazdów;

-  zakaz wstępu na fermę osobom nieupoważnionym;
-  używanie odzieży ochronnej przez osoby mające 

kontakt z drobiem;
-  pracownicy ferm drobiu nie mogą mieć kontaktu 

z innym ptactwem np. kurami, gołębiami;
-  przestrzeganie zasad higieny osobistej -  częste 

mycie rąk wodą z mydłem.

DLA HODOWCÓW GOŁĘBI
-  karmienie i pojenie gołębi w  sposób wykluczający 

dostęp dzikich ptaków;
-  przechowywanie paszy w  pomieszczeniach za

mkniętych lub pod szczelnym przykryciem. 
Nieprzestrzeganie wymienionych wyżej zaleceń

może powodować wzrost zagrożenia ptasią grypą, 
a co za tym idzie, większe straty ekonomiczne powo
dowane szerzeniem się choroby wśród ptaków, tj.:
-  zamknięcie granic państw dla tow arów  z Polski, 

co spowoduje spadek eksportu i handel drobiem 
i produktami pochodzącymi od drobiu;

-  utrata miejsc pracy;

-  co najmniej trzymiesięczne wyłączenie obiektów 
gospodarskich z produkcji drobiu od wygaśnięcia 
ostatniego ogniska choroby;

-  trudności w  odbudowie pogłowia drobiu po wy
biciu stad reprodukcyjnych;

-  straty ekonomiczne ludności związane z ogra
niczeniami w  ruchu i przemieszczaniu się ludzi 
i zwierząt;

-  bankructwa producentów drobiu, właścicieli uboj
ni i przetwórni drobiu.

Wirus grypy ptaków może zachowywać aktywność 
w  środowisku kurnika przez 5 tygodni. W  kale prze
żywa przez co najmniej 35 dni w  temperaturze 4°C, 
a w  kurzu kurnika przez 2 tygodnie po usunięciu pta
ków. W  wodzie (stawy, jeziora) zachowuje zakaźność 
do 4 dni przy temperaturze 22°C i ponad 30 dni przy 
temperaturze 0°C. W  tuszach drobiu przechowywa
nych w  temperaturze pokojowej wirusy grypy prze
żywały tylko kilka dni, natomiast w  temperaturze 
lodówki -  do 23 dni. Wirus może utrzymywać się 
w  drobiowych produktach mięsnych.

Wirusy grypy ptaków niszczy obróbka termiczna 
w  temperaturze 70°C.

Lipidowa powłoczka powoduje, iż wirusy grypy są 
wrażliwe na powszechnie stosowane środki dezynfek
cyjne, włączając detergenty.

Główny Lekarz Weterynarii zapewnia, iż nie istnieje 
żadne zagrożenie zakażenia się konsumentów ptasią gry
pą, poprzez spożywanie mięsa drobiowego i jego prze
tworów po obróbce termicznej w  temperaturze 70°C.

Wszystkie gatunki drobiu przed wysyłką do uboj
ni, są obowiązkowo badane przez lekarza weteryna
rii, wystawiającego świadectwo zdrowia, a następnie 
podlegają badaniu przed i poubojowemu w  ubojniach 
drobiu. ■ Pełnomocnik Burmistrza ds. OC, Wiesław Lipiec
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| Dużo czy mało? j

Kończy się rok, nadchodzi czas podsumowania. 
W  bieżącym roku wybudowano 10 ulic, dokończono 
budowę ulicy Wierzbowej, wybudowano ulicę Rządo
wą, Krzywą, fragment ul. Niwka Stara, Dąbrowskiego 
i jeśli w  najbliższych dniach nie „zaskoczy" nas gwał
towny atak zimy, to  zostaną zakończone budowy ulic 
Gwarnej, Wawrzyniaka, Łukaszewicza, Ogrodowej 
i Libelta, Oczywiście największą inwestycją jest moder
nizacja ul. Poznańskiej. Dużo czy mato?

472 mieszkańców naszego miasta zamieszka przy ład
nych drogach. Stanowi to 5,79% naszego społeczeństwa. 
Ogółem 5737 mieszkańców (63,6%) mieszka przy drogach 
utwardzonych. Niestety 3274 osoby (36,4%) wciąż bory
kają się z roztopami, błotem lub kurzem w  czasie upałów.

Budowa ulic budzi zawsze wiele emocji wśród 
mieszkańców. Wiele problemów trzeba rozwiązywać 
na bieżąco, na ulicy. Czasami można poprzez drob
ną korektę spełnić oczekiwania mieszkańców, czasem 
niestety jest to  niemożliwe, projektowanie bowiem 
obwarowane jest wieloma przepisami, konieczno
ścią uzgodnień z instytucjami, których media są już 
wbudowane w  drogi. Dlatego też szerokość jezdni, 
czy chodnika musi być dostosowana do urządzeń 
podziemnych takich jak gaz, woda, kanalizacja czy 
telefony. Wiele pytań na spotkaniach z mieszkańcami 
dotyczy budowy wjazdów. Wszystkie wątpliwości sta
ramy się rozwiązywać w  uzgodnieniu z projektantem 
i inspektorem nadzoru. ■ (o.-bm)

Remonty
Dzięki korzystnej pogodzie ostatnie dni roku można było wykorzystać na bieżące remonty chodników. 

Nową nawierzchnię z kostki pozbruk zyskał fragment chodnika na ulicy Dworcowej, ulicy Kościelnej oraz 
Nizinnej. U (o.-bm)

| Wody opadow e- czy to jest problem?_____________ B
Poniżej zamieszczamy artykut, który zwraca uwagę na możliwość zagospodarowania wód opadowych ponieważ 

odprowadzanie ich do kanalizacji sanitarnej jest nielegalne.

Wielu z nas po wybudowaniu domu przystępuje do 
prac związanych z zagospodarowaniem terenu znaj
dującego się w  obrębie dziatki. Nieodzownym wydaje 
się wykonanie utwardzonego podjazdu, eleganckiego 
trawnika, rabat z kwiatami czy miejsca na wieczorne 
grilowanie. Często jednak stajemy przed problemem, 
jak rozwiązać kwestię związaną z wodami opado
wymi, które spływają z powierzchni dachu lub tere
nów utwardzonych kostką brukową, granitową bądź 
innym materiałem. Nikt z nas nie życzyłby sobie aby 
przed jego wejściem tworzyło się rozlewisko wody czy 
płynąt po obfitych opadach deszczu rwący strumyk.

Co więc zrobić?
Musimy pamiętać, że niedopuszczalne jest od

prowadzenie wód opadowych do kanalizacji sani
tarnej, gdyż zabrania tego prawo jak również mo
żemy przyczynić się do przeciążenia istniejącego 
systemu kanalizacyjnego, którego przepustowość 
uwzględnia tylko odbiór ścieków socjalno - byto
wych. Przeciążenie kanałów może spowodować wy
lew powierzchniowy ścieków poprzez studzienki 
znajdujące się na ulicach lub posesjach jak również 
zalewanie pomieszczeń piwnicznych budynków. 
Tak więc ten sposób nie jest właściwym

n  €p> ECHO PUSZCZYKOWA ____

rozwiązaniem, gdyż możemy pozbyć się kałuży 
deszczu na posesji ale możemy napotkać przed do
mem lub na ulicy kałużę ścieków.

Jaka zatem jest alternatywa?
Obecnie na rynku polskim funkcjonuje wiele firm ofe

rujących technologie i urządzenia do zagospodarowania 
wód opadowych na terenie działki. Najprostsze rozwią
zania oparte są głównie na chwilowym zgromadzeniu 
wód opadowych w  małym zamkniętym zbiorniku re
tencyjnym, posadowionym na terenie dziatki z zamon
towaną pompą, przy pomocy której możemy wykorzy
stywać wody opadowe np. do podlewania ogrodu lub 
spłukania samochodu. Przy odpowiednich warunkach 
glebowych, zgromadzone wody opadowe można rów
nież rozsączyć przy pomocy układu perforowanych rur 
(sączków) wkopanych pod powierzchnią terenu.

Zagospodarowanie wód opadowych na terenie 
własnej posesji jest uzasadnione ekonomicznie po
nieważ zmniejszymy zużycie własne wody z sieci w o
dociągowej, jak również rozwiązaniem przyjaznym 
dla środowiska co w  przypadku miasta Puszczykowa 
i jego lokalizacji w  obrębie Wielkopolskiego Parku Na
rodowego ma szczególne znaczenie. ■ Piotr Burdaje- 
wicz, Aąuanet S.A.
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SPRAWY BIEŻĄCE

| Konferencja WPN
26 listopada br. w  siedzibie Dyrekcji WPN w  Jezio

rach z okazji Jubileuszu 50-lecia Wielkopolskiego Parku 
Narodowego odbyta się konferencja naukowa „Geo- 
różnorodność i różnorodność biologiczna Wielkopol
skiego Parku Narodowego: stan, dynamika i ochrona".

Naukowcy z poznańskich uczelni, członkowie Rady 
Naukowej WPN oraz gospodarze konferencji w ygło
sili niezwykle ciekawe referaty m.in. o systemie krąże
nia wód podziemnych w  WPN i wybranych cechach

| Informacja o przetargach

klimatu WPN. Można było także wysłuchać interesują
cych dyskusji, które zostały wywołane referatami.

Poruszono wiele tem atów i problemów związa
nych z życiem Parku, od morfogenezy poprzez klimat, 
florę i faunę po wody podziemne i powierzchniowe. 
Najważniejsze jednak, że przy okazji jubileuszu odżyły 
dyskusje na temat możliwości rozwiązania problemów 
Wielkopolskiego Parku Narodowego. I Nina Kozeńska

■
1. Przebudowa ulicy Wspólnej w  Puszczykowie- Etap 

I budowa kanalizacji deszczowej.
-  rozpoczęcie postępowania - 19.09.2007 r.
-  termin składania ofert/otwarcie ofert - 15.10.2007 r.
-  rozstrzygnięcie postępowania - 17,10.2007 r.
-  wybrano ofertę: Przedsiębiorstwo Robót Inżynieryjnych 

„Delta plus" Sp. z o.o. ul. Energetyków 1, 64-100 Leszno
-  kwota brutto - 1 58.257,08 zt

2. Wykonanie dokumentacji projektowej budowlano-wy- 
konawczej budowy ulic na terenie miasta Puszczykowa.

-  rozpoczęcie postępowania - 27.09.2007 r.
-  termin składania ofert/otwarcie ofert - 08.10.2007 r.
-  rozstrzygnięcie postępowania - 16.10.2007 r.
-  wybrano ofertę: dla części I i II -  Postępowanie dla 

części I i II zostało unieważnione na podstawie 
art. 93 ust. 1 pkt 4 Ustawy Prawo zamówień pu
blicznych tj. cena najkorzystniejszej oferty prze
wyższa kwotę, którą Zamawiający może przezna
czyć na sfinansowanie zamówienia.

-  dla części III -  Przedsiębiorstwo Usługowo -  Bu
dowlane CAMINO Mariusz Kluczyk ul. Grzybowa 
3/4, 62-030 Luboń

| Odpady medyczne

- kwota brutto - 32.940,00 zł

3. Przebudowa ulicy Libelta w  Puszczykowie wraz z 
budową kanalizacji deszczowej.

- rozpoczęcie postępowania - 09.10.2007 r.
- termin składania ofert/otwarcie ofert - 31.10.2007 r.
- rozstrzygnięcie postępowania - 31.10.2007 r.
-  wybrano ofertę: Zakład Robót Drogowych Krystyna 

Michałkowska ul. Północna 16, 62-050 Rogalinek
- kwota brutto - 292.102,53 zł

4. Zimowe utrzymanie ulic na terenie miasta Puszczy
kowa - Zima 2007/2008

- rozpoczęcie postępowania - 06.11.2007 r.
- termin składania ofert/otwarcie ofert - 14.11.2007 r.
- rozstrzygnięcie postępowania - 19.11.2007 r.
- wybrano ofertę: Przedsiębiorstwo Usług Komu

nalnych „EKO - RONDO" s.c. ul. Nadwarciańska 
11, 62-041 Puszczykowo

kwota brutto - 288.499,26 zł I Ewa Rybacka

n

Odpady medyczne - powstające w  gabinetach le
karskich w  wyniku diagnozowania, leczenia i profilak
tyki - są niebezpieczne. Ze względu na skład chemicz
ny, biologiczny i in. właściwości stanowią zagrożenie 
dla zdrowia lub życia ludzi oraz dla środowiska.

W  związku z udzielaniem świadczeń zdrowotnych 
powstają odpady niebezpieczne zakażone drobno
ustrojami - zużyte materiały opatrunkowe, strzykaw
ki, igły, rękawiczki gumowe, szpatułki drewniane, 
wzierniki ginekologiczne, elementy do USG, mate
riały laboratoryjne i medyczne, odpady z gabinetów 
zabiegowych, stomatologicznych i in. Z uwagi na to, 
że stanowią one zagrożenie infekcyjne dla otoczenia, 
wymagane jest izolowanie tych odpadów już w  miej
scu ich powstawania, a następnie unieszkodliwienie, 
tj. przekształcenie metodami termicznymi.

Poza wymienionymi odpadami powstają często 
również inne odpady, np. zużyte odczynniki che
miczne, odpady srebronośne, zużyte baterie, uszko
dzone termometry rtęciowe i przepalone świetlówki. 
To są również odpady niebezpieczne i należy wobec 
nich stosować właściwe procedury postępowania.

Obowiązkiem prowadzącego praktykę lekarską 
jest uzyskanie decyzji administracyjnej zatwierdzającej 
program gospodarki odpadami niebezpiecznymi, jeśli 
wytwarzane są odpady niebezpieczne w  ilości większej 
niż 100 kg/rok lub przedłożenia informacji o wytw a
rzanych odpadach i sposobach gospodarowania, jeśli 
wytwarza odpady niebezpieczne w  ilości mniejszej niż 
100 kg/rok. ■ Nina Kozeńska
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O ŚW IATA

| 16 Finał Wielkiej Orkiestry
W  niedzielę l3 stycznia 

2008 r. odbędzie się już 
16 Finał Wielkiej Orkie
stry Świątecznej Pomo
cy. Tym razem pieniądze 
będą zbierane na pomoc 
dzieciom ze schorzeniami 
laryngologicznymi. Tak
że w  Puszczykowie będą 
zbierane datki na ten 
cel. Jak co roku, dzieci 

i młodzież z puszczykowskich szkół będą kwestować 
w  okolicy kościołów i sklepów. O szczegółach będzie
my informować na plakatach.

| Internetowe Centrum Informacji__________________l
zostały zainstalowane 4 komputery z dostępem do 
internetu. W  oczekiwaniu na sprzęt, przygotowano 
pomieszczenie z nowymi biurkami i krzesłami zaku
pionymi przez Radę Rodziców. Na realizację projektu 
współfinansowanego przez Europejski Fundusz Spo
łeczny czekaliśmy dość długo, ale było warto. Teraz 
uczniowie naszej szkoły będą mogli poszerzać swoją 
wiedzę i podnosić umiejętności, wykorzystując najno
wocześniejsze źródło informacji, a posłuży im do tego 
super nowoczesny sprzęt. Uroczyste otwarcie Szkol
nego Centrum Multimedialnego nastąpiło 14 grud
nia. Wstęgę przecięli: p. Małgorzata Ornoch-Tabędzka
-  Burmistrz Puszczykowa, p. Anna Gonet -  Wicebur
mistrz Puszczykowa, p. Maciej D e ttla ff- Sekretarz M ia
sta, p. Renata Kujawa -  przedstawiciel Rady Rodziców, 
p. Ewa Sturzbecher- nauczyciel biblioteki, p. Ewa Bu
dzyńska -  dyrektor szkoły, Leszek Citkowicz-Jurkiewicz
-  przedstawiciel uczniów. ■ Ewa Sturzbecher

| Ekologicznie w  Jedynce
W  Szkole Podstawowej Nr 1 w  klasach IV - VI ogło

szono konkurs na list do mieszkańców Puszczykowa 
zachęcający do segregowania śmieci i większej dba
łości o nasze miasto i jego otoczenie. Najlepsze prace 
zostaną nagrodzone a jedna z nich zostanie zapre
zentowana na tamach „Echa Puszczykowa"

Próbą przed grudniowym Happeningiem Ekolo
gicznym był mini-happening skierowany do rodziców, 
którzy zgromadzili się na wywiadówkach. ■ Dyrektor 
SP1, Ewa Budzyńska

Internetowe Centrum Informacji Multimedialnej 
w  Szkole Podstawowej nr 1 w  Puszczykowie stało się 
faktem! Dnia 4 grudnia 2007, w  szkolnej bibliotece
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| Kiermasz Gwiazdkowy
— i 

j

Rada Rodziców wraz z Gronem Pedagogicznym 
Szkoty Podstawowej Nr 2 im. Powstańców Wielkopol
skich w  Puszczykowie, serdecznie dziękują wszystkim 
za tak liczny udział w  Kiermaszu Gwiazdkowym. Wszel
kie pozyskane tym sposobem środki finansowe, będą

przeznaczone na potrzeby uczniów naszej placówki. 
■ Dyrektor SP2, Izabela Bajbak

| Dzień Patrona
21 grudnia 2007 roku Szkoła Podstawowa 

Nr 2 im. Powstańców Wielkopolskich świętu
je Dzień Patrona. W  przyszłym roku przypada 90. 
rocznica wybuchu Powstania Wielkopolskiego oraz 
45-lecie istnienia naszej szkoły. W związku z powyż
szym Jubileuszem, Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2 
ogłasza Konkurs na projekt miejsca zlokalizowanego

■

w  holu głównym szkoły, upamiętniającego Powstań
ców Wielkopolskich jako Patrona Szkoty. Serdecznie 
zapraszamy do udziały w  konkursie. Wszystkie zain
teresowane osoby prosimy o kontakt z sekretariatem 
szkoły: tel. 061 813 33 71. ■ Dyrektor SP2, Izabela Baj
bak

Impreza karnawałowa
Rada Rodziców Szkoty Podstawowej nr 1 zaprasza na zabawę karnawałową, która odbędzie się 5 stycz

nia 2008 roku w  Leśnym Ośrodku Szkoleniowym w  Puszczykowie. Bilety: sekretariat SP1, tel. 061 813 34 
61 lub LOS, tel. 061 819 46 47.

Rada Rodziców Szkoły Podstawowej nr 1 składa serdeczne życzenia Wesołych Świąt oraz Szczęśliwego Nowego Roku 
wszystkim nauczycielom, rodzicom i  uczniom.

Z  okazji świąt Bożego Narodzenia prosimy Panią Burmistrz, Radę Miasta oraz pracowników JJrzędu o przyjęcie naszych życzeń:
Niechaj światło Betlejemskiej Nocy rozświetla Państwu uroki codziennego życia. Niechaj Noiuo Narodzony będzie dla 

Państwa źródłem radości i  szczęścia na każdy dzień. Niechaj Nowy A.D. 2008 Rok przyniesie Pań
stwu wiele osobistej satysfakcji z dobrze pełnionej służby.

Polski Związek Emerytów; Rencistów i  Inwalidów, Zarząd Oddziału Rejonowego »
iv Puszczykowie, Przewodnicząca Zarządu Stefania Kawecka

Żeglarzom i  Sympatykom Klubu Wodnego Sailing szczere życzenia radosnych i  pogod
nych Świąt Bożego Narodzenia i  wszelkiej pomyślności w Nowym Roku

składa Krzysztof Deptuła (Komandor Klubu)

Zarząd Koła PZ.W. N r 41 w Puszczykowie składa serdeczne życzenia 
z okazji nadchodzących świąt Bożego Narodzenia: członkom koła, mieszkań
com Puszczykowa, Pani Burmistrz oraz pracownikom Urzędu Miejskiego.

Sekretarz Koła, Przemysław Stefaniak
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| Anioły w  Puszczykowie...

Początek grudnia to  szczególnie odpowiedni mo
ment, żeby na Ziemię zstąpiły Anioły. Przekonaliśmy się
o tym w  sobotę, 8. grudnia. W Sali im. Jana Pawła II od
był się kolejny już „Wieczór z Aniołami" - wigilijne spo
tkanie organizowane przez Dom Pomocy Maltańskiej 
w  Puszczykowie. Prawie trzysta zgromadzonych osób, 
w  tym ponad 150 niepełnosprawnych intelektualnie, 
mogło cieszyć się anielską atmosferą zbliżających się 
Świąt Bożego Narodzenia - to właśnie dla nicn zorgani
zowano Wieczór. Goście przybyli z różnych stron nasze
go regionu reprezentowali kilkanaście szkół, ośrodków 
szkolno - wychowawczych, domów pomocy społecznej, 
warsztatów terapii zajęciowej i środowiskowych domów 
samopomocy z Dopiewca, Lisówek, Mosiny, Swarzędza, 
Poznania, Owińsk, Włoszakowic, Kowanówka, Jastro
wia, Gniezna i oczywiście Puszczykowa.

Uroczystość tradycyjnie już rozpoczął spektakl te
atralny w  wykonaniu podopiecznych naszej placów
ki, którzy aktorski kunszt szkolili pod bacznym, acz 
życzliwym okiem terapeuty - pani Małgorzaty Kacz- 
marek-Łuczka. Przedstawienie pt. „Pięciu Aniołów  
w  niebie mieszkało" wywołało wiele wzruszeń. Jest 
to  historia, która powstała pod wpływem tego, co ro
bimy w  Naszym Domu na co dzień. Każdy z nas nosi 
w  sobie ukryty talent, umiejętność, dzięki której czuje 
się najlepszy... Dar, którym może podzielić się z inny
mi: dar malowania, gry na instrumentach, haftowania, 
tworzenia oryginajnych prac z drewna, szkła, gliny... 
Kiedy nadchodzą Święta Narodzenia Bożego Syna coś 
każe nam się zatrzymać i zastanowić: Co naprawdę 
jest najważniejsze? Dlatego w  zaprezentowanym te
atralnym „Niebie" pojawiło się to  pytanie...

W  dalszej części wieczoru można było podzi
wiać kilkadziesiąt prac, które zostały przygotowane 
w  ramach ogłoszonych przez nasz Dom konkursów: 
„W  W igilijny W ieczór" (plastyczny), „Śnieżne inspi
racje" i „Gwiazda Betlejemska" (prace przestrzenne). 
Przygotowane prace urzekały barwą i ciepłem, orygi
nalnością oraz techniką wykonania.

Część prac zostanie zaprezentowana w  siedzibie 
Starostwa Powiatowego w  Poznaniu, gdzie można 
będzie je podziwiać do 14. stycznia. Serdecznie za
praszamy -  naprawdę warto!

Celem konkursu literackiego było napisanie tekstu 
pt.: „Najpiękniejsza lekcja". Uczestnicy otrzymali frag
ment jednego z opowiadań E. Amicisa („Serce"). Mieli

Clfl ECHO PUSZCZYKOWA _____

spróbować odpowiedzieć na pytanie: Dlaczego opi
sywana przez Henryka lekcja była najpiękniejsza? Czy 
postępowanie Pana Nobisa było słuszne? Czego na
uczył się zarozumiały Karol? Wszystkie nadesłane tek
sty wydrukowano w  postaci małej antologii.

Oczywiście wszyscy z napięciem oczekiwali na mo
ment rozstrzygnięcia konkursów i wyłonienia zwy
cięzców. Rolę jurora pełniła zaprzyjaźniona z naszym 
Domem pani Dorota Strzelecka z Galerii Miejskiej 
w  Mosinie. Jednak doceniamy wysiłek nie tylko o s ó d  wy
różnionych. Wszystkich nagradzamy podziękowaniami, 
dyplomami i nagrodami rzeczowymi (no cóż, staramy 
się, żeby miło wspominali pobyt w  Puszczykowie).

Nasz „W ieczór" zaszczycili swoją obecnością 
przedstawiciele duchowieństwa - Ksiądz prałat Ka
zimierz Królak z Poznania, Ojciec Bogdan, Ksiądz ka
nonik Edward Majka, Panie burmistrz: Małgorzata 
Ornoch-Tabędzka i Zofia Springer, przedstawiciele 
Starostwa, pani Elżbieta Bijaczewska -  dyrektor Po
w iatowego Centrum Pomocy Rodzinie, członkowie 
Związku Polskich Kawalerów Maltańskich, szefowie 
ośrodków pomocy społecznej, darczyńcy, dyrekto
rzy szkół, placówek i organizacji oraz po prostu nasi 
Przyjaciele.

Spotkanie odbyto się dzięki finansowemu wsparciu 
m. in. Powiatu Poznańskiego, Urzędu Miasta w  Pusz
czykowie, Banku Spółdzielczego w  Mosinie, firmy NO- 
VOL oraz Związku Polskich Kawalerów Maltańskich. 
Oczywiście nie sposób przecenić życzliwości ojca 
Bogdana Swoińskiego -  proboszcza tutejszej parafii. 
Podziękowania kierujemy także w  stronę grupy m ło
dzieży z Gimnazjum nr 2 w  Puszczykowie za pomoc 
w  organizacji uroczystości,

Na koniec życzenia. Tym razem wykorzystamy te, 
które ułożyła Hania -  jedna z naszych podopiecznych:

Żeby było ciepło -  nie zim no...
Żeby było jasno -  nie ciemno...
Żeby było m iło  -  nie sm utno...
Żeby było razem -  nie osobno...

, Żeby było cicho -  nie g łośno...
Żeby było z Bogiem -  nie bez N iego...

Radosnego Świętowania z wyrazami szacunku życzą 
Uczestnicy i pracownicy Domu Pomocy Maltańskiej 
w  Puszczykowie ■ Jerzy Pełowski
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| Uwaga! Segregacja workowa

CZYSTE PUSZCZYKOWO

Rusza segregacja w orko
wa. Do 21 grudnia wszyscy 
mieszkańcy otrzym ają ko
lorowe worki do segrega
cji odpadów, które potem  
będą bezpłatnie odbierane  
z dom ów. Obecnie w  wielu 
miejscach, w  których wcześniej 
znajdowały się pojemniki na od
pady nadal zalegają sterty śmieci. 
W  miejscach dawnych „gniazd" 
umieściliśmy widoczne informa
cje o zmianie sposobu segrego
wania. Zdarza sięjednak, że nie
którzy mieszkańcy, do których 
nie dotarta na czas informacja
o nowym systemie segregacji 
lub po prostu o nim zapomnie
li „z przyzwyczajenia" wynoszą 
jeszcze odpady w  miejsca gdzie 
znajdowały się pojemniki.

BARDZO PROSIMY WSZYSTKICH W  PUSZCZYKOWIE I OKOLICY BY OD CHWILI PRZECZYTANIA TEJ INFORMA
CJI ZACZĘLI SEGREGOWAĆ ODPADY DO WORKÓW (ZGODNIE Z OTRZYMANĄ INSTRUKCJĄ!) I NIE PRZYNOSILI 
ICH JUŻ DO MIEJSC, GDZIE UPRZEDNIO STAŁY POJEMNIKI.

Każda rodzina w  Puszczykowie otrzymuje specjalny kalendarz na 2008 rok, w  którym zaznaczo
ne są daty w yw ozów  poszczególnych rodzajów odpadów. Zdajemy sobie sprawę z tego, że asortyment 
zbieranych odpadów jest mniejszy niż zwyczajowo wrzucanych do tej pory do pojemników. Technologie odzysku 
w  naszym rejonie kraju nie pozwalają na razie na przetwarzanie foliowanych kartonów i wszelkiego typu plasti
ków, poza butelkami po napojach bądź produktach kosmetycznych. Wyrzucane wcześniej do pojem ników  
i tak trafiały do śmieci, ZA KTÓRE PŁACIŁO MIASTO Z PIENIĘDZY WSZYSTKICH PODATNIKOW.

Jako miasto intensywnie szu
kamy rozwiązań, które zapewni
łyby możliwość odzysku większe
go asortymentu odpadów, tak by 
nie trafiały one na wysypiska, do 
pieców czy do ziemi.

Jeszcze w  tym  roku, 
w  dniach 27- 28 grudnia Fir
ma EKO-RONDO będzie od
bierała z wszystkich posesji 
worki z wysegregowanym i 
odpadam i. Prosimy o w ysta
w ienie ich przed bramy do 
godziny 7 .00 rano.

MIESZKAŃCY, KTÓRZY NIE 
OTRZYMALI WORKÓW DO 
DOMU MOGĄ JE ODBIERAĆ 
w  siedzibie firm y EKO-RON
DO przy ul. Nadwarciańskiej 
(poniedziałek- piątek, godz.
7 .00 do 18.00) lub w  Urzędzie 
Miejskim przy ul Podleśnej 4 
w  godzinach pracy urzędu.

Przepraszamy - jeśli nowy system segregacji nie będzie na początku doskonały. Prosimy o w y 
rozumiałość. Tylko wspólnym  wysiłkiem  m ożem y zadbać o eliminację śmieci z miasta i cieszyć się 
CZYSTYM PUSZCZYKOWEM. ■

Nie lub ię  w sze lk ich  śm ieci. NA  RAZIE NIE BĘDĄ ODBIERA
NE TZW. REKLAMÓWKI I WORKI FOLIOWE ORAZ KUBECZKI 
PO JOGURTACH, SERKACH, MARGARYNACH itp.

www. p uszczy ko w o . p I € p  ECHO PUSZCZYKOWA r n



CZYSTE PUSZCZYKOWO CZYSTE PUSZCZYKOWO
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27-28 grudnia firma EKO-RONDO będzie zbierała 
z całego miasta worki z posegregowanymi odpadami.

Nawet dwustopniowy nrróz nie zniechęci) mieszkańców Puszczy
kowa do wzięcia udziału w Happeningu Ekologicznym. Wszystkich, 
którzy w  sobotę, 15 grudnia przybyli na imprezę w  centrum mia
sta, rozgrzewała orkiestra dęta i okrzyki młodych ludzi, wzywające 
do segregacji odpadów. Było wesoło, zabawnie, ale nade wszystko 
ekologicznie!

W  Happeningu uczestniczyły wszystkie puszczykowskie szkoły 
i przedszkola, przygotowując specjalnie na tę okazję krótkie programy muzyczne, 
prace plastyczne oraz hasta promujące segregację odpadów i ekologiczny styl życia. 
Imprezę rozpoczął pochód uczestników Happeningu, którzy w  centrum miasta prze
maszerowali ulicą Poznańską, skandując n i in.: Śmieci precz i Śmieci do kosza.

Z całym przekonaniem można stwierczić, że apel z jakim Stowarzyszenie Przy
jaciół Puszczykowa i Urząd Miejski zwróciły się do mieszkańców, spotkał się ze 
zrozumieniem i znalazł odbicie we frekwencji i zaangażowaniu.

Happening, który był częścią projektu „Czyste Puszczykowo", miał przybliżyć 
mieszkańcom i wszystkim zgromadzonym ideę segregacji odpadów, uwrażliwić 
na problemy ochrony środowiska, ale także zapewnić dobrą zabawę. To dopiero 
początek, na przełomie roku za pośrednictwem firmy EKO-RONDO, wszyscy miesz
kańcy otrzymają specjalny Kalendarz, ktćry informuje o terminach wywozu odpa
dów i ich właściwej segregacji.

Serdecznie dziękujemy Stowarzyszeniu Przyjaciół Puszczykowa, Firmie EKO- 
RONDO i Firmie REMONDIS SANITECH, a także Firmie REKOPOL, wszystkim pusz- 
czykowskim szkołom i przedszkolom oraz osobom zaangażowanym w  projekt za 
pomoc w  jego realizacji, przygotowanie imprezy i wsparcie w  rozwiązaniu „śmie
ciowego" problemu. ■ (o.-ks)
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KULTURA
| Podsumowanie Puszczykowskiej Jesieni KulturaInej

M łodzi przed konkursem. Uczestniczni koncertu 
wraz z p. Eweliną Pachucką-Mazurek oraz 
p. Burmistrz.

Puszczykowska Jesień Kulturalna dobiegła końca. To 
nowe wydarzenie kulturalne powstałe z inicjatywy władz 
miasta dostarczyło mieszkańcom wielu niezapomnia
nych wrażeń. Salon Artystyczny utworzony w  odnowio
nym Pałacu Ślubów gościł wielu wybitnych artystów.

Wrześniowa inauguracja Puszczykowskiej Jesieni 
Kulturalnej była ogromnym wydarzeniem. Na występ 
w  Puszczykowie Pani Krystyny Kujawińskiej, wybitnej 
śpiewaczki, miłośnicy opery czekali od wielu lat. Kon
cert zgromadził liczną publiczność, która z prawdzi
wą przyjemnością wysłuchała pieśni oraz arii w  zna
komitym wykonaniu, poprzedzonych komentarzami 
prowadzącego koncert Tomasza Raczkiewicza. W  ko
lejne czwartkowe wieczory, puszczykowianie mieli oka
zję uczestniczyć w  spotkaniu autorskim znanej poetki 
i mieszkanki naszego miasta Pani Krystyny Miłobędz- 
kiej, obejrzeć wystawę gobelinów Marii Gostylli-Pa- 
chucklej, wysłuchać koncertów w  wykonaniu zespo
łu kameralnego Tutti e Solo, młodych skrzypaczek 
w  koncercie „M łodzi przed Konkursem", oraz w yb it
nych artystów poznańskich Henryka Tritta (skrzyp
ce), Macieja Jezierskiego (wiolonczela) i Andrzeja Ta
tarskiego (fortepian). W idzowie mieli także okazję

| Na patriotyczną nutę

podziwiać spektakle teatralne: „Mały Książę" będący in
scenizacją opowiadania Antone de Saint-Exupery'ego 
w  adaptacji Grzegorza Ociepka i Andrzeja Marciniaka 
oraz „Nie obrażam się na Boga" w  reżyserii Katarzyny 
Golaszanki z udziałem absolwentów szkoty tejery. Or
ganizatorzy Puszczykowskiej Jesieni Kulturalnej nie za
pomnieli o najmłodszej widowni, która licznie przybyła 
na przedstawienia Teatru Krokodyl „Morska Opowieść" 
oraz „Zimowa Opowieść". W idzów zachwycił także po
kaz film ów Aleksandry Korejwo, wykonanych w  orygi
nalnej technice animacji w  materiale sypkim - barwionej 
soli.

W rocznicę wybuchu stanu wojennego w  koncer
cie „Trzynasta Ściana" wystąpił Andrzej Oborski - bard, 
kompozytor, autor tekstów, który zaprezentował u tw o
ry własne oraz z repertuaru Jacka Kaczmarskiego.

Ostatni miesiąc Puszczykowskiej Jesieni Kulturalnej, 
poprzez mikołajkową wystawą ozdób świątecznych wy
konanych przez Barbarę Kawecką i Annę Galicę, wpro
wadził też zwiedzających w  cudowny klimat zbliżają
cych się świąt.

Zamiarem Puszczykowskiej Jesieni Kulturalnej było 
ożywienie życia kulturalnego w  mieście. Podczas trzy- 
nastu czwartkowych wieczorów mieliśmy okazję podzi
wiać artystów reprezentujących różne dziedziny sztu
ki. Koncerty, wystawy, spektakle teatralne spotkały się 
z ogromnym zainteresowaniem widzów. Większość 
zaproszonych artystów związana jest z Puszczykowem 
co nadało wyjątkowego charakteru spotkaniom.

Czwartkowe wieczory kulturalne pokazały nową 
możliwość wykorzystania Pałacu Ślubów, w  którym 
odbywa się zaledwie kilka ceremonii ślubnych rocz
nie. Kameralne, zabytkowe wnętrze Pałacu dodawało 
cudownego, niepowtarzalnego klimatu a spotkania 
z kulturą stały się sposobem prezentacji tw órców  oraz 
okazją do poznania nowych, ciekawych ludzi.

Dziękujemy serdecznie wszystkim artystom, któ
rzy swoją obecnością uświetnili Puszczykowską Jesień 
Kulturalną, oraz sponsorom Państwu Ewie i Pawłowi 
Tomaszewskim, Pani Agacie Jakubowskiej za pomoc 
i dokumentację fotograficzną a także Panu Sławomi
rowi Rachwalakowi, właścicielowi kwiaciarni.

Dziękujemy także Państwu za obecność oraz liczne 
opinie dotyczące Puszczykowskiej Jesieni Kulturalnej. 
Dołożymy starań, aby ten cykl spotkań zagościł na sta
łe w  kalendarzu imprez kulturalnych naszego miasta.
■ Magdalena Płachta

24 listopada br. w  Salonie Artystycznym (Pałac Ślu
bów) odbyło się spotkanie z Panią Mirosławą Adamczyk, 
która wraz z Chórem „Nadwarciańskie Puszczyki" przed
stawiła patriotyczno-niepodległościowy montaż słow- 
no-muzyczny. Opracowanie muzyczne przygotowała

Pani Bożena Langemarska. Nastrój spotkania byt bar
dzo przejmujący a zgromadzona publiczność włączy
ła się do śpiewu patriotycznych pieśni. Na zakończe
nie wszyscy przy skromnym poczęstunku dyskutowali
o kulturze i przywiązaniu do tradycji. ■ (o.-az)
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| Z biblioteki
27 listopada 2007r. w  Bibliotece Miejskiej odbyto 

się spotkanie z przedszkolakami z okazji „Światowego 
Dnia Misia". Maluszki lepity mate misie z plasteliny, 
a starszaki recytowały wierszyki o misiach. Wszystkie 
dzieci zostały nagrodzone misiami zrobionymi z masy 
solnej, a uczestnicy konkursu recytatorskiego otrzy
mali dyplomy.

W  piątek 30 listopada odbyt się w  Bibliotece Wieczór 
Andrzejkowy. W  czytelni, która zmieniła się w  miejsce 
wróżb, punktualnie o 18.30 rozpoczęła się kolacja, 
później (już najedzeni) uczestnicy zaczęli andrzejkowe 
wróżby - lanie wosku i ustawianie butów. Gwoździem 
wieczory byto przedstawienie wykonane przez teatr 
„Krokodyl" pt.: „Kożucha kłamczucha". Następnie cztery 
cyganki, przy czterech stołach wróżyły dzieciom z kart, 
kości do gry, dat urodzin i tarota. Wieczór zakończył się 
wręczeniem dzieciom balonów, które w  środku miały 
ukrytą wróżbę. Wieczór był bardzo udany i na pewno 
na długo pozostanie w  pamięci uczestników.

6 grudnia, w  Bibliotece naszych wiernych czy
te ln ików przyjmował sam św. Mikołaj, a wszystkie

odwiedzające nas dzieci zostały obdarowane „słod
kim prezentem".

Ponadto informujemy, że ogłoszona została aboli
cja i wszyscy, którzy przetrzymują książki, mogą je do 
końca roku zwracać bez obawy, że zostaną ukarani 
za przekroczenie terminu. I  Biblioteka Miejska w Pusz
czykowie

Jak obyczaj każe stary, 
według ojców naszych wiary, 
pragnę złożyć Wam życzenia, 
z dniem Bożego Narodzenia.
Niech ta Gwiazdka Betlejemska, 
która wschodzi tuż po zmroku, 
da Wam szczęście i  pomyślność, 
w nadchodzącym 
Nowym Roku.

Swoim czytelnikom życzą 
pracownicy Biblioteki Miejskiej w Puszczykowie

| Niezwykła lekcja
Znajomość języków obcych stała się obecnie nie

zbędnym elementem funkcjonowania w  społeczności 
europejskiej. Nauka języka angielskiego jest więc naj
częściej wybieranym zajęciem dodatkowym w  szero
kiej ofercie edukacyjnej dla przedszkolaków.

W  przedszkolu „Leśni Przyjaciele" zajęcia językowe 
prowadzi „Centrum Edukacji A tu t".

W  ramach organizowanych Dni Europejskich repre
zentanci przedszkola wzięli udział w  lekcji przeprowa
dzonej przez Kevina Aistona.

Spotkanie ze znaną osobowością telewizyjną spra
w iło  wielką przyjemność małym poliglotom  a gość, 
oprócz zachęcania do nauki języka angielskiego, dziel
nie pozował do zdjęć. ■ Przedszkole „Leśni Przyjaciele"

| Teatralnie u „Leśnych Przyjaciół'
Tradycyjnie w  okresie jesiennym mali aktorzy 

z Przedszkola nr 3 „Leśni Przyjaciele" zapraszają rodzi
ców do „Teatrzyku".

Program artystyczny ukazuje umiejętności dzieci, 
podsumowuje tematykę, która gościła na zajęciach 
oraz jest pretekstem do miłego spotkania rodzinnego.

Dzieci z grupy Maluszków w  swoim scenicznym 
debiucie z prawdziwym zaangażowaniem recytowa
ły wiersze i śpiewały piosenki o jesiennych zwycza
jach zwierząt. Średniaki zaprosiły swoich w idzów  do 
„Ogrodu Krasnoludków" a grupa „Sarenek" przygo
towała inscenizację pt.: „Jesień w  lesie".

www. puszczykow o. pl

Starszaki zaprezentowały spektakl pt.: „Urodziny 
Marchewki", natomiast dzieci z Zerówki przygotowały 
przedstawienie pt.: „Grzyby".

Tegoroczne przygotowania w  starszych grupach były 
nieco dłuższe. Jak prawdziwi gospodarze nasze pocie
chy zadbały o poczęstunek dla zaproszonych gości - sale 
zmieniły się w  restauracje, a dzieci w  kucharzy. Wszystkie 
wypieki i sałatki doskonale się udały, ale najważniejsza 
była satysfakcja z samodzielnie przygotowanych dań.

Nadchodzące święta są inspiracją dla młodych 
aktorów, dlatego z przyjemnością przygotowują oni 
spotkania adwentowe oraz przedstawienie pt.: „Ko
lędnicy W ędrownicy". ■ Przedszkole „Leśni Przyjaciele"
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Puszczykowska Liga Piłki Siatkowej
M

Puszczykowska Liga Pitki Siatkowej zakończyła roz
grywki w  fazie zasadniczej. Liga jest rozgrywana już 
od siedmiu lat, a weteranem jest zespół Żubrów, który 
startuje od początku jej istnienia. W  tym czasie znacz
nie zmienił się poziom rozgrywek, dzisiaj na mecze 
przychodzi spora liczba kibiców, która spontanicznie 
reaguje na doskonałe zagrania zawodników. Do grupy 
A po fazie zasadniczej zakwalifikował się zespół MKS 
Puszczykowo, jest to  bardzo mtoda drużyna złożona 
z absolwentów Gimnazjum Nr 1 prowadzona przez 
doświadczonego trenera Przemysława Hejnowicza.

Poniżej przedstawiam wyniki, tabelę po fazie za
sadniczej,oraz terminarz rozgrywek.

Czte rd z i estolatki—B ra zy I ia—3:0 (25:12,25:10,25:11), 
Czterdziestolatki -  F 16 -  3:0 (25:16, 25:17, 25:19), Żu
b ry -B y k i- 3 :0  (25:23, 25:9, 25:12), Senior Klub -  MKS 
Puszczykowo- 1 :4  (17:25, 27:25, 14:25, 17:25), Brazy
lia -  Niepokorni 0:3 (12:25, 20:25, 18:25).

Tabela Grupy A
1. Niepokorni 3:0 9:0 229:165
2. Czterdziestolatki 2:1 6:3 204:163
3. F 16 1:2 3:7 207:234
4. Brazylia 0:3 3:10 169:247

Tabela Grupy 6
1. Żubry 3:0 9:2 259:197
2. MKS Puszczykowo 2:1 6:4 238:201
3. Byki 3:8 3:8 204:258
4. Senior Klub 0:3 3:8 283:318

| Koszykarskie eliminacje

Po rundzie zasadniczej do Grupy A zakwalifikowały 
się zespoły: Niepokorni i Czterdziestolatki, oraz Żubry
i MKS Puszczykowo.

Grupa B: F 16, Byki, Senior Klub, Brazylia.

Term inarz rozg ryw e k
05.01 .2008
15.00 F16 -Brazylia
1 6.00 Byki -  Senior Klub
17.00 Niepokorni -  MKS Puszczykowo
18.00 Żubry -  Czterdziestolatki
19.01.2008
15.00 F16 -S e n io r Klub
16.00 Byki -  Brazylia
17.00 Niepokorni -  Czterdziestolatki
18.00 Żubry -  MKS Puszczykowo
16.02 .2008
15.00 F16 — Byki
16.00 Senior Klub -  Brazylia
17.00 Niepokorni -  Żubry
18.00 Czterdziestolatki -  MKS Puszczykowo 
F ina ły  01.03 .2008
1 5.00 mecz o 7 miejsce B3 -  B4
16.00 mecz o 5 miejsce B1 -  B2
17.00 mecz o 3 miejsce A3 -  A4
18.00 mecz o 1 miejsce A l -  A2

■ Miejski Organizator Sportu, Zbigniew Gorzelanny

J

Gimnazjum nr 2
Magda Gierszewska -  10 pkt, 

Małgorzata Leśna -  10 pkt, Alek
sandra Lis -  6 pkt, Ewa Pawlaczyk
-  2 pkt, Agnieszka Lis, Anna Szy
mańska, Justyna Dauer, Magda 
Białkowska, Marta Błażko. Trener 
Karina Buczkowska.

W  kategorii chłopców zwyciężyło 
Gimnazjum nr 1, wynikiem 31:25.

W  sali Gimnazjum Nr 1 odbyły się eliminacje w  p ił
ce koszykowej gimnazjalistów dziewcząt i chłopców.

W  kategorii dziewcząt zwyciężyło Gimnazjum 
nr 2, wynikiem 28:7.

Gimnazjum nr 1
Maja Dudziak -  4 pkt, Marta Roszak 2 pkt, Olga Ja

ckowiak 1 pkt, Katarzyna Schneier, Katarzyna Ludwi- 
czak, Paulina Niemczyk, Ola Bżyska, Sylwia Kuśniarska, 
Martyna Wiernicka, Sara Kujawiak, Wiktoria Klińska. 
Trener Wiesław Bartkowiak.

Gimnazjum nr 1
Łukasz Kowalka -  10 pkt, Bartek Roszak -  10 pkt, Ka

mil Buczko -  5 pkt, Tomasz Mańczak -  2 pkt, Oskar No
wicki -  2 pkt, Adam Walenczewski -  2 pkt, Marcin Kacz
marek, Patryk Stachowiak. Trener Wiesław Bartkowiak.

Gim nazjum  nr 2
Adam Manikowski -  10 pkt, Karol Magdziarek

-  8 pkt, Przemysław Pietrzak -  4 pkt, Wawrzyniec Loba
-  2 pkt, Karol Hoffman -  1 pkt, Jakub Haściło, Dominik 
Pawłowski, Tomasz Kociołek. Trener Przemysław Hejno- 
wicz. ■ Miejski Organizator Sportu, Zbigniew Gorzelanny
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[| Podsumowanie sezonu lekkoatletycznego 2007
W  środę 12 grudnia, corocznym zwyczajem, w  klu

bie MKS Juvenia Puszczykowo odbyto się uroczyste 
podsumowanie sezonu lekkoatletycznego. W  gronie 
zaproszonych gości, trenerów, dyrekcji szkoty, a przede 
wszystkim samych zawodników dokonano podsumo
wania minionego roku sportowego. Sezon 2007 byt 
bardzo udany dla naszego klubu - powiedział prezes 
Juvenii pan Jarosław Jagaciak - W  Mistrzostwach Świa
ta Juniorów Młodszych wystartowały dwie zawodnicz
ki -  Anna Jagaciak w  skoku w  dal, oraz Kinga Łuczak 
w  rzucie oszczepem. Kinga zajęta 9 miejsce na świecie, 
ustanawiając w  eliminacjach rekord życiowy - 50,47m. 
Ania skoczyła 5,89m. Ten wynik dał jej 13 miejsce. 
Poza tym dziewczyny brały udział w  Światowym Finale 
Pucharu Humberta w  Bordeoux, a Ania wystartowała 
w  halowym meczu Polska - Ukraina oraz w  Europejskim 
Festiwalu Młodzieży Europa w  Belgradzie.

| Rozgrywki badmintona

Poza tymi dziewczynami, prezentującymi najwyższy 
światowy poziom w  swoich konkurencjach, jest spora 
grupa utalentowanej młodzieży -  dodał pan Jagaciak
- Bardzo dobrze na Ogólnopolskiej Olimpiadzie M ło
dzieży spisał się Zachariasz Dereziński, plasując się tuż 
za podium. Chociaż to duży sukces, Zachariaszowi za
brakło kilka centymetrów do uzyskania m inimum na 
MŚJMł.

Podsumowanie sezonu byto okazją do nagrodzenia 
najlepszych sportowców. Wiceprezes PZLA pan Jerzy 
Sudoł podziękował młodzieży za poświęcenie swo
jego wolnego czasu właśnie na sport. Przypomniał, 
że nadchodzący rok jest rokiem olimpijskim, a w  Byd
goszczy odbędą się Mistrzostwa Świata Juniorów. Ży
czył, aby każdy mierzył w  najwyższe cele i pokonywał 
samego siebie. ■ Joanna Ziółkowska

Dnia 4 grudnia odbyły się Mikołajkowe zawody 
badmintona dla najmłodszych. W  turnieju wzięło 
udział ok 20 zawodniczek i zawodników. Na wyróż
nienia zasłuzyli zwycięzcy w  kategorii klasy 0-3 Eryk 
Grzegorczyk i Zuzanna Krakowska. Na sali dzieciom 
towarzyszyli również rodzice, którzy nie przestawali 
dopingować i motywować swoich pociech. Po zawo
dach wszystkim dzieciom zostały wręczone drobne 
upominki mikołajkowe. Kolejne rozgrywki niebawem, 
ale już teraz pragniemy zaprosić na treningi wszyst
kie dzieci chcące uprawiać tą piękna dyscyplinę sportu 
(obok prezentujemy zdjęcie uczestników.)

Ważnym wydarzeniem były tez Akademickie M i
strzostwa Wielkopolski w  Badmintonie, które odbyły 
się 1 6 grudnia w  sali gimnastycznej przy ul. Wysokiej. 
Zawody zgromadziły ok 30 zawodników i zawodni
czek w  tym z Tajwanu i Chin. Zawody wygrał Wojciech 
Szkudlarczyk (UAM Poznań) przed Michałem Rogal
skim (UAM Poznań), a na trzeciej pozycji uplasował

się Paweł Niewoliński reprezentujący AWF Poznań. ■ 
Pawet Niewoliński

| Mistrzostwa w  Narciarstwie
Puszczykowskie Towarzystwo Sportowe uprzej

mie zaprasza na 14 Mistrzostwa Puszczykowa 
w  Narciarstwie Alpejskim i Snowboardzie, które 
w  tym roku, po raz pierwszy, odbędą się w  Zieleńcu 
w  dniach 29.02, 01.03,02.03.2008 r. Bliższe infor
macje: Janusz Szafarkiewicz, tel. 606 70 10 55, oraz 
na stronach www.ptspuszczykowo.pl. ■ PTS
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Z POWIATU

mm Święta Bożego Narodzenia wypełnia niezwykły czar. Cicha melodia kolęd, pachnąca 
lasem choinka, śnieg łagodnie osiadający na parapecie, zapach wypiekanych specjałów...

Jak dobrze wtedy, w rodzinnym gronie, przy wspólnym stole cieszyć się tą, niemal 
magiczną, atmosferą.

Na ten wyjątkowy czas wszystkim Mieszkańcom powiatu poznańskiego życzę wielu 
głębokich i  radosnych przeżyć, spokoju i  odpoczynku oraz wiary w to, że nadchodzący 
Nowy 2008 Rok przyniesie ze sobą same sukcesy oraz spełnienie wszelkich planów.

Jan Grabkowski, Starosta Poznański

| Rysowanie- „ trudna , ale fascynująca droga"________
Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w  Owińskach, zarządzany przez powiat 

poznański, to  jedna z kilku placówek edukacyjnych w  Polsce, stworzonych z myślą
0 dzieciach niewidomych. Należy do najnowocześniejszych jednostek tego rodzaju, 
spełniając nie tylko cele oświatowe, ale wspomagając także ogólny rozwój osób z po
ważnymi dysfunkcjami narządu wzroku. Zapewnienie kompleksowej, fachowej opieki 
stwarza bowiem szanse, by niepełnosprawne dzieci w  przyszłości szybciej i lepiej przy
stosowały się do samodzielnego życia w  społeczeństwie.

Rozmowa z Markiem Jakubowskim, nauczycielem SOSWDN w  Owińskach, twórcą 
taktylografu:

Od lat interesowałem się pomocami dydaktycznymi dla niewidomych. Mam na swo
im koncie parę dziwnych, dla ludzi widzących, pomocy dydaktycznych i nietypowych 
typologicznych opracowań. Tusz, którym można pisać i rysować na wypukło, tablice 
do nauki tzw. Pisma Hebolde'a (kanciastego pisma dla widzących, którym niewidomy 
może się komunikować pisząc długopisem w  tabliczce brajlowskiej). Jestem autorem 
polskich czcionek brajlowskich...

Dla dziecka niewidomego podstawowe kanały poznawania świata to słuch i dotyk. Dotyk to 
pisanie i czytanie. Dotyk to  oglądanie przedmiotu, grafiki czy rysunku ale i jego wykonywanie.

Zawsze złościło mnie, kiedy nauczyciele profani uczyli rysunku niewidomych w  sposób 
nie tylko że niekompetentny, ale jeszcze wręcz odstręczający dziecko od tej wspaniałej prze
cież czynności. Z zazdrością przyglądałem się zajęciom mojej koleżanki, która od dawna 
uczy tzw. rysunku brajlowskiego. Widziałem radość na buziach jej uczniów, kiedy udawało 
im się coś narysować. Z jaką swobodą i radością funkcjonowały te dzieciaki. Bolało mnie, że 
my, widzący, mamy do dyspozycji kredki, flamastry, długopisy, mazaki i inne cuda, a dzie
cko niewidome korzysta tylko z tzw. radełka albo brajlowskiego dłutka. I żeby nie wiem jak 
bardzo się starało to  uzyska w  swojej grafice najwyżej trzy faktury! Linię ciągłą , kropeczki
1 linię perełkową. To wszystko!

Pomyślałem a gdyby tak...
I potem już poszło. Wmyśliłem narzędzie, a później dwa następne, które pozwalają 

dzieciom niewidomym na całą eksplozję ekspresji graficznej.

-  W jaki sposób „rysuje" osoba niewidząca? 1/1/ czym może je j pomóc Pana wynalazek?
Rysunek osoby niewidomej i ociemniałej będzie się znacząco różnił. Osoba, która 

straciła wzrok po piątym roku życia ma ślady pamięciowe -  niekiedy sama kiedyś ryso
wała jeszcze widząc jako dziecko. Te rysunki będą inne. Bardziej kształtne, wierniej od
dające rzeczywistość. Bardziej zrozumiałe dla nas, widzących. Taka osoba narysuje w ie
żę kościoła z zachowaniem proporcji, bo kiedyś ją widziała. Wieża narysowana przez 
dziecko niewidome to wynik opowieści jakie słyszało od widzących oraz jej wyobraźni. 
Niekiedy rezultat oglądania jakiejś tyflografiki.

Osoba niewidoma rysuje, wyduszając -  na papierze brajlowskim albo na specjalnej 
foli -  linie, którymi oddaje obrazowaną rzeczywistość. Ubogość narzędzi powoduje, 
iż rysunki te nie zawsze oddają w  pełni ekspresję jaką dziecko wkłada w  wykonanie 
rysunku. Nasze owińskie „kredki dla niewidomych" zwiększają o 200% ilość istnieją-
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Długopis dla niewidomych. Rysunki wykonane za pomocą nowego narzędzia

cych na świecie narzędzi do rysowania. Pozwolą niewidomym na większą ekspresję 
w  wykonywaniu rysunków i sprawią, ze będą one ciekawsze. Łatwiej też dzieciom opa
nować trudną sztukę rysowania. Dziecko widzące przechodzi od stadium nieporadne
go rysowania do bardziej skomplikowanych form  wypowiedzi graficznej. Podobnie jest 
z dzieckiem niewidomym... To trudna, ale fascynująca droga.

-  Dziecko musi się więc nauczyć rysunku. W  jakim wieku może rozpocząć edukację? 
Czy, Pańskim zdaniem, placówka niespecjalistyczna, na przykład szkoła masowa, 
jest w  stanie zapewnić niewidomemu uczniowi odpowiednie warunki do nauki?

-  Im prędzej niewidomy maluch zacznie rysować i co najważniejsze-znajdować przy
jemność wrysowaniu i wypowiadaniu się gra ficznym -tym  lepiej. Należy tylko zachęcić go 
do tej formy aktywności i dać narzędzia. Na początek wystarczy wypisany długopis...

No i potrzebny jest tyflopedagog -  profesjonalista. Pełny nawet najszczerszych chęci 
nauczyciel w  szkole masowej, nie znając specyfiki potrzeb edukacyjnych dziecka niewi
domego, nie da sobie z tym problemem rady. Nie mając podstawowej wiedzy na temat 
percepcji dotykowej może, zupełnie nieświadomie, zrobić dziecku bardzo wielką krzyw
d ę -  przede wszystkim zniechęcając je do aktywności graficznej. Małe dziecko niewido
me i słabowidzące powinno uczyć się specjalistycznym Ośrodku. Takim jak nasz.

-  SOSWDN w  Owińskach to jedyna specjalistyczna placówka dla niewidomych 
w  powiecie poznańskim. Rozumiem, że wszyscy wychowankowie będą mogli wkrót
ce skorzystać z  nowych narzędzi. A co z  innymi ośrodkami w  Wielkopolsce i kraju?

-  Nasze dzieciaki już korzystają z opracowanych do rysowania narzędzi. Cała grupa 
uczniów uczących się rysunku brajlowskiego w  pracowni orientacji ma nasze „kredki". 
Dzieciaki zresztą same je  usprawniały i pod wpływem ich sugestii powstały niektóre 
z elementów konstrukcyjnych naszych narzędzi. Inne Ośrodki w  Polsce dostaną w  pre
zencie gwiazdkowym po komplecie nowych narzędzi.

-  Prace wykonane za pomocą „kredek" dla niewidomych zostaną zaprezentowa
ne w  tworzonym właśnie Muzeum Typograficznym. Niedawno odbyty się w  tej 
sprawie rozm owy z  przedstawicielami Starostwa Powiatowego w  Poznaniu oraz 
konserwatorem zabytków.

-Tak. Powstaje u nas pierwsze w  Polsce profesjonalne Muzeum Tyflologiczne. Będziemy 
tam gromadzić i eksponować przede wszystkim ogromną kolekcję zgromadzonych w  naszym 
Ośrodku starych map tyflologicznych jak i urządzeń związanych z szeroko rozumianą tyflolo- 
gią. Będą tam stare książki brajlowskie, dziwne pomoce dydaktyczne oraz oczywiście ekspozy
cje poświęcone zarówno tyfiokartografii jak i tyflografice. Zapraszamy w  przyszłym roku.

-  Dziękuję bardzo za rozmowę, a

Z Markiem Jakubowskim rozmawiała Karolina Korcz

*  Dalsze informacje można uzyskać na stronie internetowej Specjalnego Ośrodka Szkolno -  Wychowawczego dla 
Dzieci Niewidomych w  Owińskach: www.niewidomi.edu.pl i pod numerem tel. (061) 812 04 86 oraz 602 727 606.
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| Kronika policyjna 11.11 —4.12
J

■ 11.11. przy ul. Kasprowicza 
nieznany sprawca dokonał kradziezy 
mienia w  postaci kompletu kofpaków 
od samochodu Audi A4. Straty osza
cowana na 600 zt.

■  19.11 . w  nocy przy ul. Chrobra 
go dokonano uszkodzenia samochodu

Citroen C5. Sprawca przebił 4 opony oraz porysował ostrym 
narzędziem powłokę lakierniczą. Straty wyniosły 3771,95 zł.

■  03.12. przy ul. Czarnieckiego uszkodzony został 
zaparkowany tam samochód marki VW Passat. Uszko
dzono zamki w  drzwiach a także zamek pokrywy silnika. 
Pokrzywdzony oszacował straty na sumę 800 zł.

■  04.12. przy ul. Bałtyckiej nieznany sprawca 
dokonał włamania do domu, a następnie po zabraniu 
kluczyków i dokumentów, skradł zaparkowany przed po
sesją samochód marki Ford Mondeo. Następnego dnia 
samochód został ujawniony przez właściciela w  Pozna
niu przy ul. 28 czerwca 1956 r. Wyjaśniamy okoliczności 
związane ze zdarzeniem. I  Komendant KP Puszczykowo, 
nadkom. Sławomir Kaczmarek

W  imieniu własnym i  podległych mi funkcjonariuszy, wszyst
kim mieszkańcom Puszczykowa pragnę złożyć serdeczne życzenia 
Zdrowych, Spokojnych Sioiąt Bożego Narodzenia oraz Szczpli-

| Z działalności Straży Miejskiej 16 11 -7.12
Szanowni Państwo!

Od dnia 3 grudnia br. mam zaszczyt kierować jed
nostką Straży Miejskiej w  Puszczykowie. Po zapozna
niu się z oczekiwaniami zarówno władz miejskich jak
i mieszkańców Puszczykowa reprezentowanych przez 
członków Komisji Spraw Społecznych, którym na ser
cu leży porządek, bezpieczeństwo oraz środowisko 
Puszczykowa postanowiłem:
1. Od dnia 1 stycznia 2008 roku wprowadzić na stałe 

dyżury strażników w  Puszczykowie w  soboty. Dyżur 
ten pełniony będzie od godz. 8.00 do godz. 16.00.

2. Zmienić godziny pracy Straży Miejskiej w  Puszczy
kowie. I tak w  terminie od 1 października do 31 
marca służba pełniona będzie od godz. 7.00 do 
godz. 20.00, a od 1 kwietnia do 30 września służ
ba pełniona będzie od godz. 6.00 do godz.22.00.

3. Z dniem 1 stycznia 2008 roku Puszczykowo zosta
nie podzielone na cztery strefy. Za każdą z tych stref 
odpowiedzialny będzie jeden strażnik. Celem jest 
zwiększenie możliwości kontaktu mieszkańców ze 
Strażą Miejską a co za tym idzie, dokładniejsze zapo
znanie się z problemami mieszkańców. Więcej infor
macji o na ten temat znajdziecie Państwo na stronie 
internetowej Urzędu Miejskiego w  Puszczykowie.

Poniżej informuję o działalności Straży Miejskiej 
w  okresie od 16.11 do 7.12

In te rw e n c je . W  terminie od 16 listopada do
7 grudnia 2007 r. dokonano 58 interwencji. 36 z nich 
zostało zgłoszonych przez mieszkańców Puszczykowa 
a 22 było realizacją czynności prowadzonych przez 
Straż Miejską w  Puszczykowie.

Przekazano niezwłocznie 39 interwencji do reali
zacji firm om  współpracującym z Urzędem Miejskim w  
Puszczykowie. W  tym 7 do firmy „EKO-RONDO" oraz 
30 do firmy „FLORA". 2 interwencje przekazano do 
Wydziału inwestycji dróg.

Pouczenia. W  wyniku interwencji przeprowadzo
nych przez strażników Straży Miejskiej w  Puszczyko
wie udzielono 38 pouczeń. W  tym: za złe parkowanie
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-  21, za brak porządku na terenie budowy -  7, za 
brak nadzoru nad zwierzętami -  6, za zajęcie pasa 
drogowego -  3, za wzniecenie ogniska - 1.

Kary. W  toku pełnienia czynności służbowych uka
rano 64 osoby mandatem karnym za przekroczenie 
prędkości na łączną kwotę 8.680,00 złotych. Ośmio
krotnie założono blokady na koła samochodów parku
jących w  miejscach niedozwolonych oraz 13 razy za
stosowano ostrzeżenie w  postaci tzw. „żółtej karty".

Inne czynności realizowane w  trakcie służby (na 
rzecz UM lub innych instytucji).

W toku prowadzenia czynności patrolowych na 
terenie Puszczykowa wylegitym owano 37 osób. Do
konano kontroli miejsc i ulic gdzie mogą przebywać 
osoby bezdomne. Skontrolowano ulice: Cichą, Jaro
sławską, Dworcową, Niwka Stara oraz ulicę Grocho
wą. Dokonano również kontroli oświetlenia miasta 
Puszczykowa. Stwierdzono awarię oświetlenia na 
ulicy Nadwarciańskiej od ulicy Kosynierów M iło- 
sławskich do Nowego Osiedla. Stwierdzono również 
awarię przewodu linii energetycznej na ulicy Jaro
sławskiej - niezwłocznie przekazano informację o po
wyższej awarii do realizacji Zakładowi Energetyczne
mu „ENEA". Wykonano 17 konw ojów  na rzecz UM 
w  Puszczykowie oraz 2 transporty darów dla MOPS-
u. Skontrolowano też stan nawierzchni ulicy W spól
nej. Udzielono asysty przy 2 wycinkach drzew i od ło 
w iono 7 bezpańskich psów. Dokonano 5 wspólnych 
służb patrolowych z Policją.

A k ty  w anda lizm u . W  omawianym okresie od
notowano 3 akty wandalizmu. Pierwszy miał miejsce 
w  dniu 3 grudnia i dotyczył zniszczenia nowego płotu 
parkanowego na ulicy Gołębiej w  Puszczykowie. Tego 
samego dnia zniszczone zostały dwa pachołki uniemoż
liwiające wjazd na chodnik na ulicy Poznańskiej przy 
Banku PKO i sklepie „Arturo". Trzeci akt wandalizmu 
dotyczył zniszczenia sygnalizacji świetlnej przy Liceum 
Ogólnokształcącym w  Puszczykowie na ulicy Kasprowi
cza. ■ Komendant Straży Miejskiej, Dariusz Borowski
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Bezpieczeństwo w  mieście

W  środę, 5 grudnia odbyto się wyjątkowe posiedze
nie Komisji Spraw Społecznych, w  całości poświęcone 
bezpieczeństwu w  mieście. W  spotkaniu uczestniczyli 
m. in. Komendant Miejski Policji w  Poznaniu Tomasz 
Trawiński, Komendant Komisariatu Policji w  Puszczy
kowie Sławomir Kaczmarek, Komendant Straży Miej
skiej Dariusz Borowski, strażnicy miejscy, proboszczo
wie puszczykowskich parafii, radni oraz mieszkańcy.

Wszyscy zgromadzeni mieli okazję poznać nowo 
wybranego komendanta Straży Miejskiej, który przed
stawił się puszczykowskiej społeczności, zapowiada
jąc dbałość o bezpieczeństwo mieszkańców. Zarówno 
pan Dariusz Borowski, jak i nadkomisarz Sławomir 
Kaczmarek zdali relację z działalności swoich jedno
stek od momentu podpisania porozumienia między 
policją i strażą, czyli od 1 czerwca 2007 roku.

Komendant policji w  Poznaniu Tomasz Trawiński oce
nił pracę puszczykowskiego komisariatu policji. Jego zda
niem liczba pracujących tu policjantów jest wystarczająca, 
natomiast wyposażenie posterunku należy do standardo
wych . Ko mendant wyraził chęć wd rożenia w  puszczykow
skich placówkach oświatowych programu „Szkota wolna 
od przemocy i narkotyków" i zorganizowania spotkań ze 
specjalnie przeszkolonymi w  tym celu funkcjonariuszami.

Komendanci puszczykowskiej Policji i Straży Miejskiej 
zapowiedzieli wspólne działania, mające na celu polep
szenie bezpieczeństwa w  mieście, wzmożoną kontrolę 
tzw. miejsc zagrożenia (miejsc, w  których dochodzi do 
burd i zakłóceń porządku),wspólne patrole, uspokojenie 
ruchu drogowego oraz walkę z wandalizmem.

Kolejnym pomystem poprawiającym bezpieczeństwo 
w  Puszczykowie jest wprowadzenie dodatkowych, płat
nych patroli policji w  godzinach wieczornych i nocnych. 
Komisja Spraw Społecznych zamierza wygospodarować 
na ten cel pieniądze w  przyszłorocznym budżecie.

www.puszczykowo.pl

Stałym elementem zagrażającym bezpieczeństwu
i porządkowi w  mieście są błąkające się psy i niewłaści
we parkowanie. Zarówno radni, jak i mieszkańcy postu
lowali, by policjanci i strażnicy skutecznie egzekwowali 
przepisy porządkowe i karali mandatami nieodpowie
dzialnych właścicieli czworonogów oraz kierowców, po
zostawiających pojazdy w  miejscach niedozwolonych.

Na koniec spotkania radni zaapelowali do służb
o wzmożoną czujność i kontrolę podczas zbliżających się 
świąt, a przede wszystkim w  Sylwestra i Nowy Rok.

W  toku prowadzonych przez strażników Straży 
Miejskiej w  Puszczykowie działań patrolowo -  kon
trolnych na terenie miasta Puszczykowa wytypowano 
miejsca szczególnie niebezpieczne dla mieszkańców 
Puszczykowa. Są to rejony:
-  ul. Wspólna -  miejsca grupowania się młodzieży 

w  okresie od wiosny do jesieni. Jest to  również teren 
wykorzystywany przez mieszkańców do wyrzucania 
odpadów bytowych,

-  ul. Kasprowicza -  dukt leśny przy „figurce", miejsca gru
powania się młodzieży w  okresie od wiosny do jesieni,

-  ul. Dąbrowskiego -  Radosna -  skraj lasku, dukt leś
ny - miejsca grupowania się młodzieży w  okresie od 
wiosny do jesieni,

-  ul. Nadwarciańska -  przedłużenie w  kierunku kanału 
Mosińskiego. Teren wykorzystywany przez mieszkań
ców do wyrzucania odpadów bytowych,

-  ul. Dębowa -  boiska - miejsca grupowania się młodzie
ży w  okresie całego roku, teren wykorzystywany przez 
mieszkańców do wyrzucania odpadów bytowych,

-  ul. Przecznica -p rz y  mostku - miejsca grupowania się 
młodzieży w  okresie wiosna -  lato,

-  ul. Jarosławska -  teren prywatny za pojemnikami fir
my „Remondis" - teren wykorzystywany przez miesz
kańców do wyrzucania odpadów bytowych,

-  ul. Mazurska -  dukt leśny na wysokości nr 4 do 6
- miejsca grupowania się młodzieży w  okresie od 
wiosny do jesieni oraz teren wykorzystywany przez 
mieszkańców do wyrzucania odpadów bytowych,

-  ul. Matejki 1 -  przy sklepie „PSS" - miejsce spożywa
nia alkoholu przez mieszkańców,

-  ul. Kościelna - „MOSiR" - miejsca grupowania się mło
dzieży w  okresie od wiosny do jesieni,

-  ul. C. Ratajskiego -  parking leśny - miejsca grupowa
nia się młodzieży w  okresie od wiosny do jesieni,

-  ul. Dworcowa -  teren za butikami - miejsca grupo
wania się młodzieży w  okresie od wiosny do jesieni,

-  ul. Libelta -  teren lasu, dukt leśny pomiędzy ulicami 
Przyszkolną i Libelta - miejsca grupowania się mło
dzieży w  okresie od wiosny do jesieni,

-  ul. Moniuszki -  skrzyżowanie z ulicą Wspólną, dukt 
leśny - miejsca grupowania się młodzieży w  godzi
nach wieczornych,

-  ul. Nadwarciańska -  dojazd do rzeki Warty - miejsca 
grupowania się młodzieży sezonowo. ■ (o.-agb)
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I 75-łecieKoła Pszczelarzy

Tradycją stały się już coroczne, grudniowe obchody 
Święta Pszczelarzy. Związane są one z osobą św. Am 
brożego -  patrona pszczelarzy (kościół obchodzi jego 
święto 7 grudnia). W  tym roku przypadła 75. rocznica 
istnienia Koła Pszczelarzy Mosina -  Puszczykowo, któ
rego w ieloletnim  prezesem jest mieszkaniec Puszczy
kowa, pan Aleksander Falbierski.

Z tej okazji w  niedzielę, 2 grudnia odbyła się uro
czysta Msza Święta w  kościele pw. Św. Mikołaja 
w  Mosinie, którą celebrował mosiński proboszcz, ks. 
kanonik Edward Majka. Uczestniczyli w  niej pszczelarze 
Koła oraz zaprzyjaźnieni członkowie mosińskiego Koła 
Łowieckiego „Żbik" wraz z pocztem sztandarowym 
oraz delegacje sztandarowe Koła Pszczelarzy w  Śre
mie i Książu Wielkopolskim. Pszczelarze naszego Koła 
złożyli dar ołtarza w  postaci kwiatów, jabłek, pąschału
i świec woskowych oraz miodu. Podczas Mszy Świętej 
modlono się za pomyślność braci pszczelarskiej oraz 
wspomniano tych, którzy odeszli już, jak pięknie ujął 
to  ks. proboszcz, do „pracy w  Pańskiej pasiece".

Na uroczystość zaproszono burm istrzów Mosi
ny -  Zofię Springer i Puszczykowa -  Małgorzatę Or- 
noch-Tabędzką oraz prezesa Wojewódzkiego Związ
ku Pszczelarzy w  Poznaniu pana Ryszarda Pilarskiego.

Po mszy wszyscy udali się do Puszczykowa, gdzie 
przy poczęstunku w  restauracji Nova prezes Falbierski 
przewodniczył dalszej części uroczystości.

Wszyscy z uwagą wysłuchali krótkiej historii powsta
nia koła w  Mosinie i związanych z tym najważniejszych 
wydarzeń, w  tym 10. rocznicy ufundowania sztandaru.

Burmistrz Mosiny pani Zofia Springer w  swoim 
wystąpieniu gratulowała sukcesów członkom Koła,

ofiarując na ręce prezesa piękną, oprawioną w  skórę, 
z pszczelim motywem księgę pamiątkową.

Burmistrz Puszczykowa pani Małgorzata Or
noch-Tabędzka w  równie ciepłych słowach, życzyła 
wszystkim zebranym wiele radości i satysfakcji z wy
konywanych czynności związanych z pszczelarstwem. 
Obecnemu, najstarszemu stażem członkowi Kota, 
panu Czesławowi Linke wręczyła kwiaty, a pozosta
łych obdarowała niekonwencjonalnym upominkiem
-  biletami do kina na „Film o pszczołach", co spotkało 
się z wielkim aplauzem wszystkich uczestników.

Z okazji tak doniosłej rocznicy przyznano odznaki, 
medale i podziękowania dla wyróżniających się człon
ków Kota. Nie zapomniano również o gościach i tych, 
którzy wspomagają i uświetniają swoją pracą wszelkie 
uroczystości (w tym również zony pszczelarzy za ich 
wspaniale wypieki).

Medal -  zasłużony dla rolnictwa otrzymali: W oj
ciech Kociemba i Roman Pawlak. Złotą odznakę wrę
czono Wojciechowi Słocińskiemu, natomiast Srebrną 
odznakę otrzymali: Damazy Guzikowski, Kazimierz 
Jaśkowiak, Zbigniew Tomkowiak i Roman Wawrzy
niak. Brązowa odznaka trafiła do rąk: Sławomira Bier- 
naczyka, Andrzeja Dembskiego, Jerzego Falbierskie- 
go, Wiesława Grzechowiaka, Ryszarda Mogilnickiego, 
Włodzimierza Szeszuły, Romana Szycha i Władysława 
Wróblewskiego.

Najstarsi wiekiem i stażem członkowie Kota: Ma
rian Bukowski i Czestaw Linke otrzymali okolicznościo
we dyplomy z podziękowaniem za wieloletnią pracę 
na rzecz pszczelarstwa. ■ Małgorzata Nowicka

| Wielkopolska Jakość w Puszczykowie
12 grudnia, o godzinie 18.00 w  Pałacu Dziatyń- 

skich w  Poznaniu, odbyta się uroczystość wręczenia 
Certyfikatów „Wielkopolska Jakość". Udziat w  cere
monii wręczenia wzięła też wiceburmistrz Puszczyko
wa Anna Gonet, która wręczyła wyróżnienie panom 
Łukaszowi Augustyniakowi i Krzysztof Nowakowi 
-współw łaścic ie lom  Restauracji „Popas".

Certyfikaty otrzymały firmy oraz jednostki samorządu 
terytorialnego, wyróżniające się osiągnięciami w  dosko
naleniu stosowanych metod zarządzania i podnoszenia 
standardów jakości oferowanych produktów i usług. Miło 
nam poinformować, że puszczykowska firma została wy
różniona za wysoki standard obsługi klientów, dbałość
o walory smakowe oferowanych potraw i niepowtarzalny 
klimat lokalu. Serdecznie gratulujemy. ■ (o.-ks)
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I Wymień dowód osobisty! I Co? Gdzie? Kiedy?
Już tylko do końca 

grudnia można ztożyć 
wniosek na wymianę do
wodu osobistego! Przy
pominamy o konieczno
ści wymiany dowodów 
osobistych wydanych 
przed dniem 1 stycznia 

2001 r. w  nieprzekraczalnym terminie 31.12.2007 r.
Zgodnie z ustawą z dn. 7.09.2007 r. o czasowym 

posługiwaniu się dowodami osobistymi wydanymi 
przed dniem 1 stycznia 2001 r (Dz. U. z 2007 r. Nr 
181 poz. 1363) -  z dniem 1.01.2008 r. książeczkowe 
dowody osobiste stanowią dokument stwierdzający 
tożsamość osoby oraz poświadczający obywatelstwo 
polskie, nie dłużej jednak niż do 31 marca 2008 r.

Wnioski należy składać osobiście w  Urzędzie Miej
skim w  Puszczykowie - budynek B, pokój nr 2 (w po
niedziałki od godz. 8.00 do 16.00, od w torku do piąt
ku od 7.30 do 15.30).«

I Koszt wywozu odpadów.
W  związku z wejściem w  życie 

z dniem 1 stycznia 2008 r. Rozpo
rządzenia Rady M inistrów z dnia 
6 czerwca 2007 r. zmieniającego 
rozporządzenie w  sprawie opłat za 
korzystanie ze środowiska (Dz. U. 
z 2007 r. Nr 106 poz. 723) podwyż

szających o 500% wysokość opłat -  czyli z 1 5,00 zł na
75,00 zł od tony za korzystanie ze środowiska, rady
kalnie wzrastają koszty opłat wnoszonych przez nas 
z tytu łu umieszczania odpadów na wysypisku.

W  tym stanie rzeczy, z przyczyn od nas niezależnych 
zmuszeni jesteśmy do dostosowania odpłatności za 
usługę polegającą na odbiorze od Państwa odpadów 
komunalnych do określonych wyżej uwarunkowań.

Z dniem 1 stycznia 2008 r. koszt wywozu pojemni
ka o pojemności:

120 1 wyniesie 1 5,89 zł +  VAT (1,11 zł) =  17,00 zł 
240 I wyniesie 31,78 zt +  VAT(2,22 zł) =  34,00 zł 
1100 I wyniesie 75,70 zt +  VAT (5,30 zt) -  81,00 zt

■ Przedsiębiorstwo Ustug Komunalnych „Eko -  Rondo”, Ze
non Guźniczak

Informujemy, że w  dniu 
31 grudnia 2007 kasa Urzędu 

będzie czynna do godziny 10:30.

■  13.01.08 -  XVI Finat Wielkiej Orkiestry Świą
tecznej Pomocy. W  tym roku finat zagra dla dzieci 
ze schorzeniami laryngologicznymi i otolaryngo
logicznymi.

I  27.01.08 -  STUGIMKA w  Gimnazjum nr 1 
w  Puszczykowie.

I  28.01- 9.02.08 Ferie zimowe dla szkół pusz
czykowskich

„Ferie w  bibliotece" dla dzieci do lat 12 zapisy 
w  Bibliotece Miejskiej w  Puszczykowie do 1 5. 01.2008 
roku, liczba miejsc ograniczona (w programie: zajęcia 
plastyczne, gry i zabawy, czytanie bajek).

| W stronę integracji_____ .
W  dniach 4-5 grudnia burmistrz Małgorzata Or

noch-Tabędzka gościła na zaproszenie serbskiej orga
nizacji Citizens Pact fo r Central and Eastern Europę 
w  międzynarodowym forum ekspertów samorządo
wych w  Nowym Sadzie. Celem spotkania przedstawi
cieli wszystkich krajów bałkańskich oraz krajów obec
nej wspólnoty było przedyskutowanie roli lokalnych 
grup roboczych w  Integracji Europejskiej (EU Integra- 
tion -  Local Task Forces in Action) i przygotowanie 
przyjęcia Serbii, Chorwacji, Bośni i Czarnogóry do Unii 
Europejskiej. Pani burmistrz dzieliła się między innymi 
doświadczeniami polskich samorządów związanych 
z procesem akcesji do UE.
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Ten brązowy , mały miś 

co z papieru powstał dziś. 

Mówi wszystkim ,o tym, że 

Puszczykowa czystego chce! 

By życzenie się spełniło, 

nasze miasto czyste było, 

nawet mali przedszkolacy 

zabierają się do pracy.

Ju ż maluchy nie próżnują 

i  odpady segregują.
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